

赴蒙古參加世界動物衛生組織(OIE)辦理「跨境動物疾病防 控區域研討會」

疫學研究組

張仁杰 副研究員

摘要

本所派員出席世界動物衛生組織（OIE）於 2018 年 8 月 22 日至 23 日在蒙古烏蘭巴托辦理「跨境動物疾病防控區域研討會」，該會議接續日本及蒙古共同執行口蹄疫與高病原性禽流感 OIE 實驗室偶合計畫之結束會議與「東亞國家聯繫窗口會議」，聚焦於口蹄疫、家禽流行性感冒、非洲豬瘟、牛結節疹、羊痘、小反芻獸疫等跨境動物疾病，討論亞洲與東歐區域正進行跨境動物疾病相關的合作與協作，並為下一屆「首席獸醫官論壇會議」預擬議題。本次會議期間亞洲各國對中國正在發生非洲豬瘟疫情莫不憂心忡忡，紛紛針對防控措施交換意見，專家建議各國政府應趕快完成並公布應變計畫，包含設定目標並採取相對應管制措施，以及加強邊境管控。

Regional Workshop for Transboundary Animal Diseases Control hosted by the World Organisation for Animal Health (OIE) in Mongolia

Jen-Chieh Chang

Abstract

The Animal Health Research Institute (AHRI) dispatched one staff member to attend the Regional Workshop for Transboundary Animal Diseases (TADs) Control from 22 to 23 August 2018 hosted by the World Organisation for Animal Health (OIE) in Ulaanbaatar, Mongolia. The workshop was organized back to back with the Closing Meeting of the Laboratory Twinning Projects on FMD and HPAI between Japan and Mongolia as well as East Asia Contact Person's Meeting. The TADs to be covered in the workshop include foot and mouth disease, avian influenza, African swine fever (ASF), lumpy skin disease, sheep and goat pox, peste des petits ruminants and other emerging diseases. Participating experts discussed the ongoing cooperation and collaboration relating to TADs in Asia and Eastern Europe. The East Asia Contact Persons finalized some follow-up actions to be proposed to the East Asia CVO's Forum. In the workshop, the participants from Asia were worrying about the ongoing outbreaks of ASF in China. Control measures of ASF were discussed and the experts recommended the Asia countries to prepare the national emergency response plan for ASF including setting goals, strategic controls and border enforcement.